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Hei alle partikamerater. 
 

Malin Lifvergren, leder N F Arbeiderparti: 
 

Sommeren nærmer seg med storm-

skritt, og partiet har startet oppladning-

en mot et nytt valgår. 
  

Neste år er det kommune-og fylkes-

tingsvalg, og vi skal jobbe for å bevare 

muligheten til å 

fortsette ledel-

sen av Nordre 

Follo Kommune. 

Styrets arbeid 

har i all hoved-

sak bestått av 

dette den siste 

tiden, og nå er 

både nominasjons-og programproses-

sen godt i gang. 

Fremover er det dette som er fokus til 

partiet. Men vi er helt avhengig av å ha 

med oss resten av laget. Vi ønsker at 

alle medlemmer av partiet som ønsker 

det, også skal få ta del i programpro-

sessen, i og med at dere er innbygg-

ere i Nordre Follo.  

Vi har medlemmer i alle aldersklasser, 

bakgrunn og kunnskap. Derfor håper vi 

at flest mulig vil være med å påvirke 

hvordan det neste partiprogrammet 

skal bli. Min oppfordring til dere er å 

sende inn forslaget til enten laglederen 

i ditt lag, eller til programkomiteens 

leder Håkon Heløe, e l ler på 

www.dittforslag.no.  

 

Programmet vil også komme ut på 

høring til alle medlemmer til høsten, 

når programkomiteen har gjort et godt 

stykke arbeid. Her satser jeg på gode 

og konkrete tilbakemeldinger fra alle 

dere.  

 

Allerede den 27.juni håper jeg å kunne 

se så mange som mulig på førnomina-

sjon av ordfører og varaordfører på 

Oppegård gamle rådhus. Etter det 

formelle inviterer partiet til sommerav-

slutning med mat og sosialt samvær 

med andre partikollegaer.  

 

Jeg ser frem til en travel høst med 

gode medlemsmøter, og oppladning til 

valgåret 2023 med dere partivenner.  

***** 

Vår politikk og prioriteringer 
gir resultater. 
 

Hanne Opdan, Ordfører: 
 

Noen stiller spørsmål ved størrelsen 
på kommunale 
avgifter. Når 
det gjelder 
vann og avløp 
(VA), selvkost-
området, gir 
investeringen 
vi har gjort 
resultater. I 
gamle Oppe-

gård kommune var vannlekkasjen på 
over 53% (Ski kommune 21%). Vannet 
som fosset ut, økte faren for sykdom 
blant befolkningen og bidro til økt kost-
nadsnivå. Prioritering av vedlikehold 
gjør at vi i Nordre Follo nå er nede i 
under 25%. Dette gir mindre sløsing av 
vann og vil på sikt redusere avgiftene. 
 
Påstander om at kommunens økonomi 
er svak, begrunnes nesten utelukken-
de med den høye gjeldsgraden. Da er 

det viktig å vite at i gjeldsgraden ligger 
også investeringene i selvkostområdet. 
Dette er nødvendige investeringer for å 
sikre bl. annet vann og avløp og blir di-
rekte belastet kommunens innbyggere 
gjennom kommunale avgifter. Dermed 
har de ingen innvirkning på kommunens 
betalingsevne. 
 
Alle som har behov skal få omsorgstil-
bud tilpasset den enkelte. I årene som 
kommer vil det være vekst i behov in-
nenfor helse, velferd og omsorg, særlig 
som følge av utviklingen av alderssam-
mensetning. Det gjør av det må tenkes 
annerledes og nytt om utforming av tje-
nestene, og om hvordan kommunen 
bruker sine bygg. For oss er det viktig å 
sikre at kommunen har riktig kapasitet 
for sykehjem, omsorgsboliger, boliger for 
personer med nedsatt funksjonsevne, 
boliger innenfor rus og psykisk helse og 
ordinære kommunale utleieboliger. 
 
Eldreomsorg er mer enn sykehjems-
plass. De aller fleste vil bo hjemme så 
lenge som mulig derfor må vi sikre at 
ulike typer hjemmetjenester og tilbud 

(Fortsetter på side 2) 

Blide partimedlemmer som 23. mai møtte Martin Kolberg  
på Folkets hus i Ski. 

På siste side finner du viktig 
informasjon om førnomina-
sjon av våre kandidater til 
vervene som ordfører og 
varaordfører ved kommune-
valget. 
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Kort og godt ... og sammen peker ut retningen vi øns-
ker for kommunen. 
 
Vi har medlemsmøte med forhånds 
nominasjon på ordfører- og varaordfø-
rer kandidater 27. juni, håper vi sees 
der. 
 

***** 
 

Aktivt kvinnenettverk. 
 

Eva Rogneflåten, kvinnekontakt og styre-
medlem i NF Arbeiderparti: 
 

Internasjonalt kvinnenettverk arrange-
rer månedlige treff, møter og turer. Vi 
har en Facebookgruppe der over 40 
damer er medlemmer. Bli gjerne med 
selv og fortell om gruppa til ei vennin-
ne eller to. 
Internasjonalt kvinnenettverk i Nordre 
Follo Arbeiderpartiet | Facebook  

 
I det siste året har vi også stått an-
svarlige for flere "klesbyttedager", 
både under valgkampen, på Kolbotn 
og på Langhusdagene. Det er viktig 
og fint å vise fram at miljøengasje-
mentet ikke bare er prat.  
 
Lørdag 18.juni. 
Vi satser på uformelle treff, såkalt 
«Kvinnekaffe» siste lørdagen i måne-
den i perioden februar til juni og sep-
tember til desember. Siste treff før 
sommerferien blir i Waldemarhøypar-

(Fortsetter på side 3) 

Endelig kan vi møtes igjen! 23.mai 
inviterte Ski og Kråkstad Arbeiderlag til 
møte på Folkets hus i Ski. Martin Kol-

berg var kvel-
dens gjest. Han 
fortalte på en 
engas je rende 
måte om sitt 
m a n g e å r i g e 
virke i partiet. 
For meg var det 
et gjenmøte  
med mange 
kjente politiske 

episoder fra partiets historie. Det ble 
en fin kveld med mange gode innspill 
fra medlemmene og gode svar fra 
Martin. Han er en «bauta» i partiet. 
Han vet hvor viktig samspillet med 
fagbevegelsen er, og det gledet meg 
stort at han på LO-kongressen ble 
tildelt LOs hederspris.  
 
31.mai inviterte kommunepartiet til 
temamøte om «Russland - Ukraina 
situasjonen». Stortingsrepresentant 
Åsmund Aukrust som sitter i «Utenriks
– og forsvarskomiteen», orienterte om 
hvordan Russlands angrep på nabo-
landet har endret  sikkerhetssituasjo-
nen i Europa, og om hva Norge bidrar 
med for å hjelpe Ukraina.  
 
Jeg oppfordrer alle medlemmer til å 
stille på møtet 27.juni. Da skal før-
nominasjon av ordfører-og varaordfø-
rerkandidater foretas. Vi har to dyktige 
kandidater. Som begge vil være i 
stand til å fylle vervene.  
 
I mere en 30 år har medlemsavisen 
vår, Ski-Aktuelt / A-Aktuelt, blitt trykket 
og distribuert til alle medlemmer. Un-
der pandemien kunne  dugnadsgjeng-
en ikke møtes på partikontoret for å 
trykke avisen, bare nettutgaven ble 
derfor tilgjengelig. Nå kan vi møtes 
igjen, men signaler fra styret om at kun 
nettutgaven skal utgis, har stoppet 
oss. Vi mener at informasjon til alle 
medlemmene er viktig - ikke bare til de 
som er aktive på nettet. Husk: «Alle 
Skal Med». Dersom utfallet blir som 
styret ønsker, vil redaktøren takke for 
seg etter 10 år i stolen. Slik vil vi ikke 
ha det! Kort og Godt! 

som bidrar til at flere kan bo hjem-
me. 
 
For oss i Arbeiderpartiet er det viktig 
at flere skal ha mulighet til å eie 
egen bolig. Her er «fra leie til eie» en 
av flere virkemidler som skal vurde-
res. Derfor får vi en ny behovsanaly-
se til høsten slik at vi kan gjøre gode 
prioriteringer og investeringer som 
møter fremtidig behov. Dette er store 
og viktige tema som egner seg svært 
godt til gode diskusjoner i medlems-
møter fremover - jeg ser frem til dis-
kusjonen. 
 
Medlemsmøter og medlemsdemo-
krati. 
Nordre Follo Arbeiderparti gikk vil til 
valg med et ambisiøst og fremtids-
rettet program i 2019 – vi har allere-
de innfridd på svært mange punkt og 
flere følger i tiden som ligger foran, 
jeg har tro på at vi kommer i mål. 
 
I disse dager starter forberedelsene 
til arbeidet med nytt kommuneparti-
program, noe jeg ser frem til, og som 
jeg håper og tror mange vil ta del i. 
Medlemsmøtene og medlemsdemo-
kratiet har alltid vært Arbeiderpartiets 
store styrke. Vi har lagt bak oss en 
tid hvor det har vært umulig å møtes 
fysisk. Nå er tiden inne til å gjenreise 
den kraften som ligger i medlemme-
ne ved at vi fysisk møtes, diskuterer 

(Fortsatt fra side 1) 

https://www.facebook.com/groups/388457859385738
https://www.facebook.com/groups/388457859385738
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ken lørdag 18. juni. Altså utemøte, så 
klær etter vær. 
 
Lørdag 24.september. 
Tur til Kvinnemuseet i Kongsvinger, 
der vi både skal spise lunsj sammen 
og få en guidet tur i museets utstilling-
er. Utstillingen «HYSJ! Fortellinger om 
abort og seksualitet» vil være spesielt 
interessant, ikke minst med tanke på 
hva som skjer ute i verden og vår 
egen abortlovsdebatt. 
 
Kvinnemesse lørdag 29. oktober. 
Vi har fått tilbakemelding på at spesi-
elt innflyttende kvinner lurer på hvilke 
tilbud som finnes i kommunen. Vi ten-
ker derfor at vi skal ta initiativ til å 
samle lag, foreninger og kommunale 
tilbud spesielt rettet mot kvinner på en 
«kvinnemesse». Vi trenger innspill på 
hvilke organisasjoner som har kvinne-
tilbud i kommunen og som vi kan invi-
tere. Vi har selvsagt samarbeid med 
bl.a. Frivillighetssentralene og Frisk-
livssentralen i kommunen. 
 
Møte om kvinnehelse torsdag 24. 
november. 
Kvinners kropp og helse forskes det 
dessverre for lite på. Mange kvinne-
sykdommer er en godt bevart hemme-
lighet, så mange går med plager de 
ikke selv visste var en sykdom en-
gang. Vi inviterer derfor til et temamø-
te om kvinnehelse. Dette er også un-
der planlegging, så kom gjerne med 
gode navn på innledere dere kunne 
ønske dere. 
 
Juleavslutning med tradisjonsmat 
torsdag 15. desember. 
Vi inviterer til å ta med tradisjonsmat 
og hygge seg før jul. Vi håper å låne 
et sted med godt kjøkken, slik at vi 
kan kokkelere litt sammen. 
 

***** 

 
Dette MÅ stoppes. 
 

Arvid Herland: 
 

Kort tid før påske kom det en presse-
melding fra samferdselsdepartemen-
tet som undertegnede ikke trodde var 
mulig etter regjeringsskiftet. «Vy og 

(Fortsatt fra side 2) Flytoget er invitert til forhandlinger om 
direktetildeling av togtilbudet på Øst-

l a n d e t » . 
Hva for-
handlinger 
betyr i den-
ne sam-
m e n h e n g 
kan være 
så mangt. 
Her kan 
flere mulig-
heter være 

åpne i utgangspunktet. Slik kan jo 
språket av og til lyde fra et departe-
ment. 
 
Husker jeg ikke helt feil fra intervjuet 
med samferdselsministeren, så var det 
«å utnytte ledig kapasitet i Flytoget».  
 
For å si det helt klart, dette er dårlig 
politisk retorikk. Flytoget har sin egen 
«pakke» fra før. Det er å frakte folk 
hurtig fra Drammen eller Oslo S til 
Gardermoen, så vidt jeg vet med 15 
togsett som de har til rådighet.  

 
Nei, det er ikke ledig kapasitet som 
ligger bak. Direktoratet har nemlig fun-
net ut at trafikken på Østlandet skal 
deles opp i «Østlandet 1» og 
«Østlandet 2». ( ca 200 personer i 
jernbanedirektoratet skal jo også ha 
noe å gjøre). Disse to Østlandspakke-
ne er det som tidligere kaltes  jernba-
nepakke 4 og 5. Fra før har vi Vy øst, 
Vy vest, Sørtoget og SJ Nord ( med 
egne administrasjoner og støtte-
funkasjoner). Forvirret? Ja mange er 
det, og mer vil det bli. 
 
Slik jeg har forstått det, har Jernbane-
direktoratet lagt opp til at «Østlandet 
2» skal drives av Flytoget. Altså en ny 
Flytogadministrasjon ( i tillegg til den 
man har fra før) og mer oppdeling. 
Skal sitere hva forbundslederen i Lo-
komotivmannsforbundet skriver. 
«Politisk ledelse i samferdselsdeparte-
mentet gir fullmakt til Jernbanedirekto-
ratet å styre jernbanepolitikken i Nor-
ge. Et direktorat som har stort eierskap 
til den gamle jernbanepolitikken  og vil 
videreføre den forrige regjeringas opp-
splitting av Jernbanen». Tydeligere 
kan det ikke sies. 
 

Er det virkelig byråkrater i jernbanedi-
rektoratet som skal styre norsk jernba-
nepolitikk? Er virkelig ikke Ap i stand til 
å meisle ut egne standpunkter her? 
Blir forslaget fra direktoratet vedtatt, så 
er det stikk i strid med det som ble 
lovet før valget og også i regjeringser-
klæringen fra Ap og Sp. 
 

Det er unødvendig å fortelle at togper-

sonalet er skuffet og forbannet over 

forslaget. Fagforbundene går ikke all-

tid stille i dørene når forandringer er 

totalt meningsløse. Vi trenger en hel-

hetlig jernbanepolitikk der stordrift gir 

fleksible løsninger ved avvik i driften. 

Dette kan koste og svi mye, for Arbei-

derpartiet og Senterpartiet. 

 

***** 

 

Solbergregjeringens håplø-
se reformer. 
 

Per Nygård: 
 

Hva menes med det? Jeg nevner to: 
Fylkesreformen og Politireformen. 
 
1: Fylkesreformen: Finnmarks befolk-
ning fikk tredd den nedover hodet til 
tross for mellom 80 og 90 % stemmer 

imot. De ville 
ikke ha Tromsø 
som sin fylkes-
hovedstad, og 
Støre-regje-
ringen omstøtte 
vedtaket. Men i 
Alta var det 
mange som 
ønsket å tilhøre 

Troms. Ny folkeavstemming viste fler-
tall for at Alta fortsatt er en del av Finn-
mark,  er heldigvis endelig vedtatt. 
 
2: Politireformen: Penger å spare 
mente Høyre/Frp-regjeringen, penger 
som kan komme finanseliten til gode i 
form av skattelettelser, og de ignorerte 
advarslene om manglende tilstedevæ-
relse av politi i distrikt-Norge. Lens-
mannskontorer ble nedlagt en gros og 
erstattet med mobiltelefoner slik at 
politi fra sentrale enheter kunne tilkal-
les. Befolkningens reduserte trygghet i 

(Fortsetter på side 4) 
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Navn og adresse: 

muggsoppen på skolen skal fjernes, 
hvor ofte bus-
sen skal gå og 
om idrettsla-
get kan få 
trene inne om 
vinteren. Om 
jeg er misfor-
nøyd, hvordan 
skal jeg få 
vise det? 
 
Litt av poenget med demokratiet er 
at befolkningen skal få skifte ut lede-
re dersom de gjør en dårlig jobb; 
hvordan skal unge da få avsette trei-
ge kommunepolitikere som ikke prio-
riterer oppvekst?  
 
Stemmerett har heller ingen ting med 
modenhet å gjøre. Ingen blir fullvok-
sen på 18-årsdagen, det er en end-
ring som skjer gradvis. Om du sjek-
ker kommentarfeltene, er det og en 
del folk på langt over femti som ser 
ut til å forbli barn livet ut. Disse tas 
likevel imot med åpne armer ved 
stemmelokalene, og slik skal det 
være. Da kan vel jeg også få komme 
inn bak gardina?  
 
Unge er faktisk ikke så radikale som 
man skal ha det til. Etter prøvepro-
sjekter der 16-åringer fikk stemme 
lokalt, så man ikke så stor forskjell i 
hva ungdom stemte. Vi er heller ikke 
late, for valgdeltakelsen blant 16-, 17
- og 18-åringer var høyere enn valg-
deltakelsen til de mellom 19 og 25.  
 
Det norske demokratiet har alltid 
vært i utvikling. Først var det kun 
embetsmenn eller menn over 25 år 
med penger på bok som kunne 
stemme. Senere ble flere menn in-
kludert, og man fikk full allmenn 
stemmerett i 1901.  «Allmenn» er 
med trykk på «menn», for det tok 
enda 12 år før man skjønte at pupper 
ikke stopper evnen til å ta del i de-

distriktet bare blåste Høyreregjeringen 
med de utallige Frp-statsråder av. 
 
Et rykende ferskt og typisk eksempel 
ser vi i disse dager: Knivstikking i Nu-
medal. Gjerningsmann pågrepet av 
tilfeldig tilstedeværende og brannve-
sen som tar affære og taper han fast til 
politiet endelig dukker opp når andre 
har gjort jobben deres: 45 minutter 
etter hendelsen, forskriftene sier mak-
simum 20 minutter. 
 
Politiet blir kritisert, men er selv fortvi-
let. De ba aldri om den feilslåtte politi-
reform og advarte heftig mot den. Men 
de 7 Frp-statsråder hadde andre prio-
riteringer, og nr. 8 Mæland var slett 
ikke noe bedre: Penger spart er peng-
er tjent. Sparte penger for eliten, kom-
binert med mest mulig privatisering 
som gir enda mer aksjeutbytte samler 
makt hos høyrefolkets ledelse, og ikke 
bare finansiell makt, men også politisk 
makt. Er ikke velgerne klar over det? 
 

Det må bli vår oppgave foran valgene 

å være tydelig om dette, det handler 

om folkeflertallets velferd. Støre-

regjeringen har måttet bruke første 

halvår av sin regjeringstid til å rydde 

opp i dette, i tillegg til de andre store 

oppgaver, ventede og uventede som 

kom i tillegg. 

***** 

Utvid demokratiet!  
 

Oleanna Utgård-Weltzien, nestleder N F 
AUF: 
 

Hvorfor kan jeg ikke få være med å 
bestemme hvor ofte bussen skal gå?  
Ungdom er storforbrukere av lokal-
samfunnet, og derfor bør vi også få 
påvirke det. Vi tar buss, båt og tog, 
bruker idrettshallene, fritidsklubbene 
og tilbringer en tredel av døgnet på 
skolen.  
 
Lokalpolitikerne mine bestemmer om 

(Fortsatt fra side 3) 

mokratiet.  
 
Fattige fikk også stemme etter litt om 
og men.  Disse utvidelsene av demo-
kratiet var radikale da de kom, i dag er 
det selvfølgelig at NAV-brukere og 
kvinner skal få stemme på lik linje 
med rike menn. Vi har aldri sett oss 
tilbake!  
 
Høyresida kontrer med at man bør 
betale skatt for å være med å bestem-
me, men det holder ikke mål. Det er 
tross alt vi unge som kommer til å 
betale mest skatt til slutt. Vi kommer til 
å måtte stå i jobb lengre enn våre 
foreldre og besteforeldre, for å betale 
for velferden til den stadig voksende 
eldrebølgen.  
 
Det er kun to år mellom 16 og 18, og 
de årene vi ikke betaler skatt vil enkelt 
kunne dekkes av de ekstra årene vi 
må jobbe for å holde velferdssamfun-
net i gang.  
 
Det er på tide å utvide demokratiet og 
gi 16-åringer og oppover en reell sjan-
se til å endre lokalsamfunnet. Vi skal 
ikke sende verden ut på jordet, vi ber 
bare om en plass ved bordet.  
 

***** 

 

En vet hva en hadde. 
 

Einar Knutsen, styremedlem Oppegård 

Arbeiderlag. 
 

En vet hva en hadde, og nå ser en 

hva en får etter og ha blitt Nordre Fol-

lo, mot hva en hadde i Oppegård. Hva 

er blitt bedre for de som trenger den 

treningen i varmtvannsbasseng og har 

FFF, frikort før februar.  

 

Det kommer folk og sier: «Hvor er den 

tryggheten vi hadde, for alt er jo bare 

Ski, Ski og atter Ski». En har tappet 

(Fortsetter på side 5) 
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det vi hadde på Høyås, og mer kom-

mer til og forsvinne til Ski.  

 

Ventetid på 

Ergoterapeut er 

minst ett år. Det 

er ikke holdbart, 

så hvorfor tap-

pe Nord mot 

Sør. Nå må de 

tenke likhet når 

det ble èn  kom-

mune. 

 

Før så hadde vi trening i varmtvanns-

basseng og badevakt, og det var kanti-

ne hvor vi kunne sitte og prate og kjø-

pe et smørbrød eller en vaffel, kake, 

kaffe og te, men nå er alt null. Nå er 

det på tide og få det vi hadde så de 

som trenger det, får varmtvannsbas-

seng og trening med instruktør, for vi 

betaler til frikort er nådd, og de som 

trenger det får pasientreiser.  

 

Vi vil ikke ha det dårligere Nord i kom-

munen enn det vi hadde, for det skulle 

jo bli så bra, men hva ?  

 

Jo vi har en AP ordfører. Det er det 

positive. Folk sier vi hadde det så bra 

når det var Oppegård, men siden det 

ble Nordre Follo er Nord tappet og blir 

tappet enda mer.  

 

Kommunedirektøren har sagt at ansat-

te skal gå annerledes. Da syns jeg at 

han kan vise oss og de ansatte hvor-

dan de skal gå. Jeg tar han på ordet, 

så han kan vise hvordan en skal gå 

annerledes. 

***** 

Kjærligheten er sterkere enn 
døden. 
 

Oddbjørn Lager Nesje, gruppeleder NF Ar-
beiderparti: 
 

Krigen i Ukraina preger livene våre, 

også i Nordre Follo. Vi tar imot men-

nesker på flukt, og det har blitt mer 

vanlig å leke krig i barnehagen. Vi har 

alle et ansvar for å forklare barn og 

unge at vold ikke er veien å gå når 

voksne mennesker tar livet av hver-

andre et 

annet sted i 

Europa. 

 

B u dsk ap e t 

om at håp og 

kjærlighet er 

sterkere enn 

død og for-

tvilelse føles mer relevant enn på 

lenge. Igjen er vi vitne til meningsløs 

krigføring i vår egen verdensdel med 

alle lidelsene det fører med seg. Ett 

av våre naboland har gått til angrep 

på en annen nabo. Voldsbruken er 

ute av kontroll, og de humanitære 

behovene øker for hver dag som går 

med krig. Jeg forstår godt at mange 

blir bekymret, og at det preger tanke-

ne våre.  

 

Hva kan vi gjøre i en slik fortvilet 

situasjon? Først og fremst mener jeg 

at vi må snakke med barna våre om 

årsakene til krigen og hvorfor situa-

sjonen har blitt så tilspisset. At det 

oppstår krig mellom to naboer på vårt 

kontinent er spesielt, men dessverre 

er det ikke unikt at utilbørlig bruk av 

vold oppstår når konflikter tilspisser 

seg. Derfor er det så viktig at vi un-

derstreker at vold er maktmisbruk, 

snakker om det og forsøker å forank-

re grensene for fysisk kontakt på et 

tidlig tidspunkt. Dette er de flinke til i 

barnehagene våre, men vi bør gjøre 

det til et tema på hjemmebane også. 

 

Både individer og grupper av men-

nesker har til alle tider brukt vold som 

middel for å oppnå makt. Derfor er 

også kontroll over voldsmakten ett av 

de viktigste kjennetegnene på sivili-

serte demokratier. Det oppstår en 

utfordring når autoritære samfunn 

med lav grad av legitimitet bruker 

denne makten til å utøve vold mot 

både egne innbyggere og andre 

land. Slik Russland holder på nå.  

 

Vi som er politisk engasjerte har et 

spesielt ansvar for å påse at vold 

ikke blir brukt som et middel for å opp-

nå makt. Samtidig som krigen i Ukrai-

na raser får vi også nyheter om opp-

tøyer i Malmø, en by enda nærmere 

oss enn Kiev. Her er det høyreorien-

terte krefter som demonstrerer og som 

blir møtt av motdemonstrasjoner. Si-

tuasjonen har tilspisset seg til et nivå 

der både steinkasting, ildspåsettelser 

og annen vold blir brukt som virkemid-

ler. 

 

Det er ikke akseptabelt at den danske 

høyrepopulisten Rasmus Paludan 

reiser rundt og tenner på koraner for å 

provosere. Like lite akseptabelt er det 

av den andre siden å kaste stein på 

politiet og tenne på bildekk. Vi skal slå 

ring om ytringsfriheten, og demonstra-

sjoner er et legitimt politisk virkemid-

del så lenge det foregår i ryddige for-

mer. Malmø er et kjent sted for politis-

ke motsetninger, og som ungdomspo-

litiker fikk jeg selv tilbud om å reise dit 

for å demonstrere mot høyreekstrem-

isme. Jeg reiste ikke, men vi som var 

tillitsvalgte i AUF visste at det kunne 

bli voldelig. Derfor måtte vi ta en al-

vorsprat med dem som dro og minne 

dem om hvor grensen går.   

 

Vi folkevalgte har et særskilt ansvar 

for å påse at verdier som demokrati 

og menneskeverd vinner over krig og 

konflikt. De menneskelige lidelsene 

smerter mest med krigen i Ukraina og 

voldsbruk i andre konflikter. Å bygge 

velfungerende demokratier og åpne, 

rettferdige samfunn tar flere tiår. Det 

vet vi i Europa veldig godt. Derfor er 

det meningsløst å være vitne til at 

naboland ikke ser ut til å ha tatt lær-

dom av dette. Forvaltning, tjenestetil-

bud, industri og arbeidsplasser - det 

tok lang tid å bygge opp en trygg øko-

nomi i Norge. Det samme gjaldt Ukrai-

na og Russland og nå er det rasert på 

noen måneder. Det er en kraftig på-

minnelse, spesielt for oss folkevalgte, 

om at det vi bruker tid og ressurser på 

å bygge opp plutselig kan forsvinne 

om vi ikke er våkne og engasjerer oss.  

(Fortsetter på side 6) 
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Å tro på håp og kjærlighet er også en 

tro om at noe nytt skal komme. At 

kjærligheten er sterkere enn døden. At 

vi må stå opp for det vi tror på for at vi 

skal få leve i fred. La oss sammen sør-

ge for at det blir mindre vanlig å leke 

krig i barnehagen. At barna våre støtter 

opp om ideen om fred og samhold 

fremfor krig og konflikt. Å skape fred i 

verden og bærekraftige samfunn er 

ikke de andres ansvar - det er vårt 

felles ansvar.  

Oddbjørn er fast spaltist i Oppegård Avis og en 

versjon av dette innlegget var på trykk 21. april.  

 

***** 

 

Et politisk verksted. 
 

Håvard Therkelsen, nestleder N F Arbeider-
parti: 
 

Etter flere år som nytt kommuneparti er 
vi i gang med å evaluere lagsstruktu-
ren i partiet. 
 
Nordre Follo Arbeiderparti er i en hel-

dig situasjon. Vi 
har en glimren-
de ordfører i 
Hanne Opdan 
(Ap), dyktige 
kommunestyre-
representanter 
og aktive lokal-
lag på Ski og 
Kråkstad, Lang-

hus og Siggerud og Oppegård.  
 

Nå er styret i Nordre Follo Arbeiderpar-
ti i gang med å evaluere lagsstrukturen 
i partiet vårt. Hvordan fungerer den 
politiske aktiviteten i kommunen vår? 
Får vi utnyttet ressursene våre på en 
best mulig måte for å lage et godt til-
bud for våre medlemmer? Og hvordan 
går det med medlemsveksten? Dette 
er noen av spørsmålene som vi nå 
drøfter sammen med lagslederne i 
kommunen, kvinnenettverket, AUF og 
seniorene. 
 
Styret er i gang med å evaluere lags-
strukturen. Målet er å bygge et parti 
som er best mulig organisert og rustet 
for å gi medlemmene våre det sosial-

demokratiske politiske tilbudet de 
kan forvente. 

 
Jeg er veldig imponert over arbeidet 
som gjøres i hele kommunen og av 
medlemmene som står på for å utvik-
le og diskutere ny politikk. Det er 
ingen tvil om at pandemien har satt 
sine spor for all aktivitet - også den 
politiske. Nå må vi vekke partiet og 
rekruttere flere medlemmer frem mot 
valgkampen 2023. 
 
Har du innspill om lagsstrukturen i 
Nordre Follo Arbeiderparti? Ta gjerne 
kontakt med meg for en prat: Du 
treffer meg på telefon 40 858 858 
eller e-post havardtherkel-
sen@gmail.com. 
 

***** 
 
 

Vi har et valg å vinne, 
 

Per Ole Melgård, leder Langhus og Sigge-
rud Arbeiderlag: 
 

Valget 2023 føles enda et godt styk-
ke unna, men 
prosesser 
som skal lede 
fram til valgs-
eier er allere-
de i gang! 
Nominasjons-
komiteen er 
godt i gang, 
og program-
komiteen har hatt sitt første møte.  
 
Denne gangen skal vi forsvare valg-
seieren fra kommunevalget 2019, 
hvor vi fikk den første ordføreren i 
Nordre Follo! Men som Nils Arne 
Eggen brukte å påpeke: Den viktigs-
te kampen er den som ikke er spilt! 
Det neste valget er også det viktigste 
å vinne!  
 
Vi har selvfølgelig utfordringer i Nord-
re Follo som ikke er løst, men med 
dagens regjering vet vi i det minste at 
sulteforinga av kommunene vil opp-
høre. Det må vi høste fruktene av i 
våre neste budsjetter, og vise at 
kombinasjonen Ap i regjering og Ap i 
kommunen er til det beste for alle!  
 

Høyre får i Nordre Follo en voldsom 
drahjelp av sin «medlemsavis», Øst-
landets Blad, som presterer å gi Høy-
res kandidater fritt spillerom til å fortel-
le hvorfor kommunen hadde vært 
bedre styrt bare de hadde makten. 
Oppegård var Høyrestyrt i 50 år, og 
hvis vi tar en titt på hvor mange id-
rettshaller som ble bygd i Oppegård 
og hvordan vedlikeholdet var av of-
fentlige bygg samt vann- og kloakk-
nettet, så forteller dette sin tydelige 
historie.  
 
Hanne har vært en dyktig og tydelig 
ordfører i denne perioden, og Odd-
bjørn en svært god gruppeleder for 
kommunestyregruppa. Det er også 
svært mange andre som gjør en fan-
tastisk innsats for oss. Men inn mot 
valget trenger vi at vi drar sammen og 
bidrar på de områdene vi kan. Om det 
er på nettet i de mange gruppene hvor 
det spres feilinformasjon, eller når vi 
skal drive fysisk valgkamp til neste år: 
Din innsats er viktig! 
 

Vi har et valg å vinne! 

 

***** 

 

Over og ut med Russefeiringen. 
 

Per Nygård: 
 

Over og ut med russefeiringen, men: 
Riktig diagnose, men helt feil medisin 
foreskrives av Reidar Holtet fra Dram-
men i «Dagsavisen» tirsdag 10. mai, 
fordi: Det er da ikke foreldre eller sko-
lemyndighetene som kan takle den 
eskalerende ukultur som russen står 
for.  
 
Hvor er de politikere vi har valgt? De 
saboterer sine soleklare oppgaver alle 
som en, vi ser vel ikke noe initiativ fra 
noe parti for endelig å få en slutt på all 
den kvalme russen lager år etter år, 
tiår etter tiår. 
 
Om noen kritiserer uvesenet, kommer 
gjerne svaret tilbake fra foreldrene til 
russen som roper i fistel .. «men la nå 
ungdommen få ha en fest». 
 

(Fortsetter på side 7) 
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Javisst, det må ha en fest, fra fredag 
morgen til mandag kveld. Eller, er det 
for snaut? Hva med en hel uke ekstra, 
en tidagers utskeielse, men innenfor 
lovens rammer? Men russen mener 
seg berettiget til fristillelse fra hva 
andre borgere må forholde seg til, leve 
et hurraliv ikke bare over uker og må-
neder, men som for noen starter allere-
de siste år i ungdomsskolen. 
 
I de seneste år har det tatt helt av. 
Sortering blant ungdommene «du er 
ok, men du er ikke det», og utelatelse 
fra det som skulle være et fellesskap. 
Fyll, vold, narkotika, enormt pengesøl 
allerede fra tiden i ungdomsskolen. 

Er det slik å forstå at våre politikere 

ikke  t ø r  å få en slutt på uvesenet? 

Jeg foreslår at det stilles presist spørs-

mål om det til politikerne i vårt eget 

parti. 

 

***** 

 

Nytt fra Ski og Kråkstad Ar-
beiderlag. 
 

Ove Kjølstad, leder Ski og Kråkstad Arbei-
derlag: 
 

Lagt hadde et flott temamøte med Mar-
tin Kolberg 23. mai. 

 
7. juni av-
holdes det 
m e d l e m s -
møte digitalt 
for å gi sitt 
syn på no-
minasjon av 
ordførerkan-
didat. 
 

21. juni avholdes det medlemsmøte på 
Waldermarhøy om innspill til kommu-
neprogram og valgliste. I tillegg holder 
laget en sommeravslutning med litt 
enkel servering. Laget oppfordrer med-
lemmer om å komme med innspill bå-
de på navn og politikk. Vi oppfordre 
også medlemmer til å verve nye med-
lemmer. 

 

Ha en god sommer.   

Utdrag fra uttalelse om ny kommu-

neplan:  

Ski og Kråkstad Arbeiderlag vedtok 

på medlemsmøtet 7. mars en uttalel-

se om ny kommuneplan som er 

sendt kommunestyregruppa. Laget 

har vist stor interesse for lokale ut-

bygningsforhold i Ski sentrum og på 

Nedre Hebekk, samt veitrafikkforhold 

og jernbane i og rundt Ski sentrum. I 

tillegg har man engasjert seg i utbyg-

ningene som Ås kommune gjør tett 

på Ski sentrum. 

 

Arbeiderlaget  ønsker at Ski sentrum 

ikke bare blir et stort boligområde. 

Man ønsker at kommunen reserverer 

plass til arbeidsplasser, herunder 

større kontorer, samt handel- og ser-

vicenæringer.  Man ønsker ikke at 

noen bygg blir høyere enn 6 etasjer. 

Man ønsker barnehage i sentrum, 

uteplass for kulturaktiviteter, samt et 

trekkplaster i det nordøstre hjørnet 

av sentrum. Arbeiderlaget ønsker 

også å ta frem et gammelt forslag om 

et mulig glasstak over gågata mellom 

Jernbaneveien og torget. Skis svar 

på «Nordstan» i Gøteborg. 

 

Arbeiderlaget er opptatt av å bevare 

viktige ting i Skis historie og peker 

særlig på at bygget til ungdomsklub-

ben Kjeller’n ikke skal flyttes, og at 

Skiraet bevares, herunder de hvite 

villaene nord for Kirkeveien. Man er 

også opptatt av å utvide Walde-

marhøyparken nordover og rundt 

Kapelldammen med et så stort områ-

de som mulig. Utbyggingen kan skje 

over tid, men dette kan bli en grønn 

lunge, en slags botanisk hage med 

møteplasser av ulike slag.  Arbeider-

laget er også opptatt av at Skorhaug-

parken må kunne utvikles videre for 

ulike uorganiserte idretter og fysisk 

fostring som Skis andre grønn lunge. 

 

Arbeiderlaget ønsker ny diskusjon 

om bruken av den gamle skoletomta 

etter Follo barne- og ungdomsskole 

på Nedre Hebekk og peker på at det 

er flere verdier enn bare høyeste pris 

som må telle. Blant annet ønsker laget 

at det etableres et bosamvirke kun for 

eldre mennesker, og at man lager 

ordninger for at yngre mennesker kan 

etablere seg for en billig inngangsbil-

lett. Laget er også opptatt av trafikk- 

og gangveiløsninger.  

 

Arbeiderlag ønsker at det etableres en 

«ringvei» rundt Ski sentrum som leder 

(nødvendig) trafikk ut og rundt sen-

trum, og at dette blir en forutsetning 

før utbygging av Ski øst. Laget har 

uttrykt hvor denne veien bør gå. Arbei-

derlag, ønsker at kommuneplanen tar 

høyde for at Østre linje kan bli utviklet 

som en høyhastighetsjernbane til Sve-

rige i perioden, herunder bygging av 

dobbeltspor syd for Kråkstad, bygging 

av planfrie jernbaneoverganger, og at 

en mulig Skagerakbane på brupilarer 

fra Kråkstad og mot Hobøl utredes. 

 

Arbeiderlaget ønsker at Nordre Follo 

kommune reiser innsigelser mot alle 

større utbyggingsplaner i Ås kommu-

ne som grenser opp mot Ski sentrum 

hvis disse strider mot de utbygnings-

restriksjonen som Nordre Follo er un-

derlagt. 

 

***** 

 

Barnevern og flyktninger 
 

Derin Mahamood, styremedlem Ski og 
Kråkstad Arbeiderlag: 
 

Jeg har jobbet nesten 15 år med barn 
i Norge i skolen, på SFO og i barneha-
ger. Der møter jeg foreldre til flyktning-
barn. Mange av disse familiene er 
redde for å 
bli rappor-
tert til bar-
nevernet.  
 
Flere opple-
ver at de 
blir rappor-
tert hvis 
barna kom-
mer på skolen med for eksempel blå-
merker. Man føler at det ikke gjøres 
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gode nok undersøkelser om hvorfor man 
har fått et blåmerke. Noen ganger føler 
foreldrene at blåmerker som kommer av 
at barn har falt og slått seg blir oppfattet 
for å være pga. vold i hjemmet.  
 
Foreldrene føler at alle «uregelmessig-
heter» blir tatt i verste mening. Slik fører 
det til at foreldrene ikke tør å sette gren-
ser for sine barns adferd da de er redde 
for at barna skal klage til skolen. Flere 
flyktningfamilier sier at «Norge er ikke 
trygt for oss flyktninger».  De føler at 
barnevernet negativt diskriminerer flykt-
ninger og innvandrere ved at barnever-
net bare er opptatt av disse gruppene. 
 
Jeg jobber i skolen og jeg vet at dette 
ikke stemmer, og at mange misforstår. 
Noen familier reiser tilbake til hjemlan-
det, eller sender barna sine dit som svar 
på usikkerheten med barnevernet.  Det 
er oppgave for oss i politikken å hjelpe 
disse familiene. Det må gis mer målrettet 
informasjon om barnevern.  Jeg er be-
kymret for disse flyktningbarna. Foreldre 
deres forstår ikke at Norge er et veldig 
trygt land å vokse opp i for barn. Barne-
vernet er til for å hjelpe barn.  
 
Vi i Arbeiderpartiet må jobbe for å fjerne 
denne frykten hos flyktningfamiliene. Jeg 
vet hvor skremmende dette kan være for 
dem, men jeg mener at vi må informere 
dem og hjelpe dem. 
 
Dette er veldig viktig fordi vi er et parti 
som er for demokrati, likhet og frihet.  Vi 
må hjelpe disse familiene som misfor-
står. Barnevernet gir hjelp og omsorg.  
De er ikke mot noen.  Noen ganger er 
det nødvendig at de engasjerer seg fordi 
noen familier trenger denne omsorgen. 
Skolene jobber heller ikke mot familiene. 
De forsøker også  å hjelpe barna og 
deres foreldre, hvis de mener at de 
trenger hjelp. 

 
***** 

I skyggen av klimakrise, ko-

rona og krig. 
 

Tuva Moflag, stortingsrepresentant: 
 

Det er krevende å bryte lydmuren 

når mediebildet preges av at unn-

takstilstand er 

den nye nor-

malen. De 

siste årene 

har den ene 

krisen avløst 

den andre, og 

det utfordrer 

oss på det 

eksistensielle plan. Likevel er ikke 

den alminnelige politikken mindre 

viktig.  
 

Vi avslutter snart den første sesjo-

nen i Stortinget denne fireårsperio-

den. Vi har kommet godt i gang med 

den bebudede storrengjøringen i 

arbeidslivet. Faste, hele stillinger 

skal være hovedregelen i norsk ar-

beidsliv – og det følger vi opp med 

konkret politikk. Mens høyreregje-

ringa mobiliserte fagbevegelsen til 

politisk streik på grunn av angrepe-

ne på arbeidsmiljøloven, gjør vi det 

motsatte. Vi har fjernet den generel-

le adgangen til midlertidige ansettel-

ser og gjeninnført kollektiv søks-

målsrett ved ulovlig innleie. Vi skal 

styrke retten til heltid og sørge for 

flere begrensninger på innleie og 

bemanningsbransjen. 
 

Arbeidslivspolitikken er i kjernen av 

vår politikk og vårt verdigrunnlag. 

Mens høyreregjeringa flyttet makt til 

arbeidsgiverne og anerkjente det 

uorganiserte arbeidslivet, vil vi styr-

ke det organiserte arbeidslivet. I 

løpet av det første året i regjering, 

dobler vi fagforeningsfradraget. 

Høy organisasjonsgrad og godt 

samarbeid mellom partene har tjent 

Norge godt. Det må vi sikre også i 

framtida.  

Arbeidslinja ledsages av en ny linje 

i sosialpolitikken. Vi retter opp i 

høyresidas smålige og usosiale 

kutt. Brillestøtten gjeninnføres fra 1. 

august, barnetillegg for uføre er 

gjeninnført og vi skal skrote det 

brutale karensåret i AAP-

ordningen. Folk som går på ar-

beidsavklaringspenger skal være 

trygge på at man er ferdig avklart 

og får oppfølging av NAV hele vei-

en til mål. Enten man blir avklart 

med hel eller delvis arbeidsevne, 

eller om man blir ufør. Å ribbe folk 

for inntektssikring og oppfølging, er 

ikke veien å gå for å gi folk trygghet 

og fundament for å komme tilbake i 

jobb.  

 

Storrengjøringa i arbeidslivet hand-

ler ikke om å ta ett skippertak. Det 

er kontinuerlig arbeid for å rydde 

opp og styrke arbeidstakernes kår. 

Det er et stort puslespill, der vi leg-

ger brikke for brikke. Enten det 

handler om handlingsplan mot so-

sial dumping, Norgesmodell for 

seriøse anskaffelser, eller pensjon 

fra 1. krone. Det handler i stort om 

å sikre den sosialdemokratiske 

samfunnsmodellen. Det handler om 

å styrke fellesskapet. Det handler 

om at alle skal med når Arbeider-

partiet sitter ved roret.  

***** 
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Kandidater til vervene som 

ordfører og varaordfører i 

Nordre Follo kommune. 

Forslag til høring: 

Nordre Follo Arbeiderpartis nomina-

sjonskomite for kommunevalget 

2023 har innen fristen fått inn to 

ulike forslag til vervet som ordfører, 

hhv. Hanne Opdan og Oddbjørn 

Lager Nesje, og to ulike forslag til 

vervet som varaordfører, hhv. Odd-

bjørn Lager Nesje og Hanne Opdan. 

Både Hanne og Oddbjørn stiller seg 

til partiets disposisjon som ordfører-

kandidat. 

Kandidatene er nærmere presentert 

nedenfor. 

Begge kandidatene er intervjuet av 

nominasjonskomiteen hver for seg, 

med basis i et likelydende intervju-

skjema. I tillegg fikk kandidatene 

enkelte tilleggsspørsmål, bl.a. fra 

AUFs medlem i nominasjonskomi-

teen. 

Intervjuere var Kjell Arne Ekeberg 

(leder), Eva Rogneflåten (sekretær), 

Gunvor Eldegard, Harald Teigen og 

Sunniva Salvesen (AUF). 

Etter grundig gjennomgang i flere 

møter og gjennomførte intervju, leg-

ger nominasjonskomiteen her fram 

følgende forslag til høring: Som 

Nordre Follo Arbeiderpartis topp-

kandidater til kommunevalget i 2023 

foreslås:  

• Ordførerkandidat: Hanne Op-
dan. 

• Varaordførerkandidat: Odd-
bjørn Lager Nesje. 

 

Om prosessen videre. 

På bakgrunn av foreliggende forslag 

til høring og eventuelle innkomne 

merknader og forslag innen 10. juni, 

vil nominasjonskomiteen legge fram 

sitt endelige forslag på førnomina-

sjonsmøtet mandag 27. juni 2022. 

Her vil ordførerkandidat og varaord-

førerkandidat velges med bindende 

virkning, jfr. vedtektenes §7. 

Merk: Svarfrist på nominasjonsko-

miteens foreløpige forslag er sna-

rest og innen 10. juni 2022. Forslag/

kommentarer sendes nominasjons-

komiteen ved dens sekretær 

 Eva  Rogneflåten, 

eva.h.rogneflaaten@gmail.com. 

 

Presentasjon av kandidatene: 

Hanne Opdan: 

Hanne Opdan er født i 1965. Hun 

bor på Langhus med mann og hun-

der. De har tre voksne barn. Hanne 

Opdan har vært representant i Ski 

kommunestyre siden 2007. Hun har 

også vært gruppeleder. 

Hun var ordfører i Ski kommune i 

perioden 2017-2019. 

Hanne ble valgt som første ordfører 

i Nordre Follo kommune etter sam-

menslåingen av tidligere Oppegård 

kommune og Ski kommune i 2019.  

Hanne tilbringer noe av fritida i sko-

gen, ved kysten og i fjellet og på 

familiens hytte. Hanne stiller seg til 

disposisjon som ordførerkandidat. 

 Oddbjørn Lager Nesje: 

 

Oddbjørn Lager Nesje er født på 

Stryn i 1977 og er eldst av seks 

søsken. Han bor nå på Kolbotn med 

kone og to sønner i barnehage- og 

barneskolealder. Han har bred poli-

tisk erfaring som bl.a. leder av Hor-

daland AUF, medlem av sentralsty-

ret i AUF og politisk rådgiver for 

byrådet i Bergen. Oddbjørn er til 

daglig leder for markedskommuni-

kasjon og samfunnskontakt i Red-

ningsselskapet. 

Oddbjørn er gruppeleder i Nordre 

Follo kommunestyrets første perio-

de. 

På fritida driver han med jakt uten-

om politikken og det gode familieli-

vet. 

Oddbjørn stiller seg til disposisjon 

både som ordførerkandidat og vara-

ordførerkandidat.  

 

***** 

 

 

 

 
 


